
Budgetforlig 2024-2027 

Styr på økonomien og plads til udvikling af Slagelse Kommune  
 

Budgetforliget for budget 2024 står på fundamentet af sidste års budgetforlig. Her blev parterne 

enige om at tage ansvar for en nødvendig, men også meget omfattende og svær omstilling af 

Slagelse Kommune. 

Det er meget stramme rammer som kommunerne er underlagt. På trods af, at vi som samfund er 

kommet godt igennem Corona-krisen og den efterfølgende energi- og inflationskrise affødt af 

krigen i Ukraine, så er kommunerne tvunget til at prioritere, og det er nødvendigt at reducere i 

serviceniveauet. 

Målet er dog forsat meget klart. Det økonomiske fundament skal være på plads, så vi kan udvikle 

Slagelse Kommune, som et attraktivt sted at leve, bo, arbejde, drive erhverv og investere i til glæde 

for os alle. Med budgetforliget 2024 har parterne taget det næste skridt.   

Det gør vi samtidig med, at vi tager livtag med nogle af de store udfordringer i vores kommune, 

som i nogle tilfælde rækker helt tilbage til kommunalreformen i 2007. Det har med andre ord 

været en voldsom opgave, som vi har stået overfor.  

 

Fokus på kerneopgaverne og forebyggelse 

Velfærdsområderne står for langt de fleste borgernære opgave, og i dette års budget bruger vi igen 

mere end 2/3 af Slagelse Kommunes økonomi på velfærdsområderne. Derfor er det også helt 

nødvendigt, at vi fokuserer på kerneopgaverne i vores velfærdsområder.  

I budgetforliget for 2023 tog vi de største skridt på både seniorområdet og børn- og ungeområdet, 

og har derfor minimeret besparelser på områderne i år. 

På Socialområdet satte vi sidste år gang i en grundigere analyse, samtidig med at vi tilførte   

socialområdet et markant løft, for at sikre retvisende budgetter. Det giver os nu mulighed for at 

sætte fokus på den tilpasning og omstilling, der skal igangsættes på området.  

Vi fastholder dermed den linje vi igangsatte 1. januar 2022. 

 

En kommune i udvikling 

Det økonomiske fundament som er skabt med budgetaftalen 2024-2027, giver mulighed for at vi: 

• afbøder besparelserne på kollektiv trafik markant, så vi fortsat har kollektive trafik i hele 

kommunen – kommunen skal hænge sammen. 

• Sikrer at der fortsat er to svømmehaller i kommunen, og at vi går i gang med den akutte 

renovering med det samme  



• investerer i medarbejderudvikling, stærke arbejdsfællesskaber og et mere fleksibelt 

arbejdsliv 

• prioriterer bedre havmiljø og fortsat grøn omstilling med fokus på naturgenopretning og 

CO2 reduktion 

• Igangsætter arbejdet med en udviklingsplan for Korsør, der hviler på skuldrene af ”Byen 

møder vandet” og har fokus på havnens og bymidtens udvikling 

• skaber plads til erhvervsudvikling, der kan tiltrække investeringer og skabe nye jobs i 

kommunen 

• investerer i velfærdsteknologi og smartere løsninger 

• satser på de store kulturinstitutioner, som giver os identitet og sammenhængskraft og som 

vi ikke mindst er stolte af 

•  investerer i forebyggelse og sundhedstiltag, der kan løfte sundheden i kommunen. 

 

 

Dertil er der skabt plads til udvikling i de kommende år. Det er langt fra alle ønsker, der er blevet 

opfyldt. Med budget 2024 har vi i forligskredsen nu skabt plads til og taget ansvar for, at vi de 

kommende år kan investere i udvikling af vores kommune 

Parterne bag budgetforliget er enige om, at de partier der har taget ansvar og deltaget i den 

økonomiske genopretning af kommune, også vil mødes i den samme kreds, hvis der er behov for 

yderligere tilpasninger af budgettet, eller der viser sig et større økonomisk råderum end anvist i 

budgettet. 

  



Aftalen er indgået mellem følgende parter den 14. september 2024: 

 

__________ 

Knud Vincents 

Borgmester 

 

__________ 

Jane Dahl 

Det Konservative Folkeparti 

 

__________ 

Troels Brandt 

Radikale Venstre 

 

 

 

___________ 

Nikolaj Bjørk Christensen 

Venstre 

 

__________ 

Jørgen Grüner 

Socialistisk Folkeparti 

 

__________ 

Josh Bjørkman 

Nye Borgerlige 

 

 

 

 

 


